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      ZPRAVODAJ OBCE ČEČELOVICE 
 

                       Ročník XX. – rok 2022 – č. 59                           PROSINEC 2022 

 

 

Vážení spoluobčané, 
v září tohoto roku se konaly komunální volby do zastupitelstev obcí. Bývalý starosta 

Milan Stejskal a s ním i větší část zastupitelů již dříve avizovali svůj odchod, bylo tedy nutné 
poskládat seznam nových kandidátů, kteří by převzali pomyslnou štafetu vedení naší obce.  

Voleb se zúčastnilo 65 % voličů, kteří si zvolili nové sedmičlenné zastupitelstvo. V pátek 
14. 10. 2022 se konala ustavující schůze zastupitelů, která si mne zvolila novým starostou a do 
funkce místostarostů Michala Stejskala a Annu Fiňkovou. Dalšími zastupiteli jsou Tomáš 
Lávička, Josef Skala, Martin Skala a Petr Kalbáč. Nyní máme před sebou spoustu práce, 
abychom navázali na aktivity předchozího zastupitelstva a nezklamali vás, občany, kteří jste 
nám svými hlasy dali důvěru.  

V příštím roce nás v první řadě čeká kabelizace poloviny obce. Dojde k sejmutí vrchního 
vedení a zhotovení nového připojení jednotlivých domů z kabelů vložených v zemi. Pro obec 
to znamená se na akci spolupodílet rekonstrukcí veřejného osvětlení. Tento projekt měl být 
hotov již letos, ale kvůli průtahům s majiteli pozemků a povolením došlo k posunu termínu. 
Nyní je již vše na dobré cestě a začít by se mělo začátkem jara. Dále bychom chtěli pokračovat 
v realizaci stavebních parcel v lokalitě Paseka, abychom je mohli nabídnout případným 
zájemcům o bydlení.  

V průběhu dalšího roku bude nutné řešit skládku odpadů, neboť odpadů přibývá a 
kapacita stávající skládky je téměř naplněna. Podílet se chceme na kulturních a společenských 
akcích.  

Na závěr bych chtěl poděkovat všem bývalým zastupitelům za jejich práci, kterou pro 
naši obec vykonali. Někteří byli v zastupitelstvu již od revoluce a byli u toho, když se zakládal 
první obecní úřad. V dnešní uspěchané době je to až neuvěřitelné. Všichni nám nabídli v případě 
potřeby pomocnou ruku, předání svých zkušeností. A to i přesto, že každý má svoji rodinu, 
práci, koníčky a toho volného času je čím dál tím méně. 

 
 

 

Vážení spoluobčané, 
obyvatelé Čečelovic, přeji 
vám co nejlepší prožití 
posledního měsíce roku 2022, 
krásné vánoční svátky, hodně 
štěstí, zdraví a spokojenosti v 
novém roce 

Milan Zach, starosta obce 
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Informace z obecního úřadu  
 

Přijatá usnesení z veřejných zasedání OZ: 
 

Ze dne 11. 2. 2022: 
1. OZ bere na vědomí RO č. 11, 12/2022. 
2. OZ odsouhlasilo Veřejnoprávní smlouvu na úseku výkonu přestupkové agendy Obec 
Čečelovice – Město Blatná. 

3. OZ projednalo žádost o prodeji pozemku 2662/3 a souhlasí s následným prodejem. 
4. OZ odsouhlasilo příspěvek Oblastní charitě Strakonice ve výši 3 000,- Kč. 
5. OZ odsouhlasilo Obecně závaznou vyhlášku obce Čečelovice o místním poplatku za obecní 

systém odpadového hospodářství. 
6. OZ odsouhlasilo Územní plán zóny – Paseka Varianta II. – 11 parcel. 

Ze dne 21. 4. 2022 
1. OZ bere na vědomí RO č. 1, 2, 3/2022. 
2. OZ souhlasí s návrhem smlouvy o smlouvě budoucí o Zřízení služebnosti inženýrské sítě. 

Pověřuje starostu podpisem smlouvy. 
3. OZ odsouhlasilo příspěvek na rok 2022 pro Domov pro seniory Blatná ve výši 5000,- Kč. 
4. OZ schválilo komisi na veřejnou zakázku malého rozsahu – „Informační altán pro cyklisty“ ve 

složení: předseda: Bohumil Braun, členové: Tomáš Lávička, Ing. Marie Kalbáčová. 
5. OZ schválilo Územní plán zóny – Paseka Variantu II. – 10 PARCEL, OBYTNÁ ZÓNA. 
6. OZ odsouhlasilo průjezd závodu Rally Automotoklubu Pačejov po místních komunikacích ve 

dnech 1. – 2. 10. 2022. 
7. OZ odsouhlasilo příspěvek pro ZO svazu včelařů ve výši 10 000,- Kč. 
8. OZ odsouhlasilo prodej pozemků žadatelům – 2662/3 a 2177/9. 

Ze dne 26. 4. 2022 
1. OZ souhlasí s návrhem hodnotící komise a doporučuje zhotovitele veřejné zakázky 

„Přístřešek info pro cyklisty“ (parcela č. 2557) vítěznou firmu – pan Petr Majer, Záboří 
111 za nejnižší cenu 206.432 Kč včetně DPH a pověřuje starostu podpisem smlouvy. 

Ze dne 14. 6. 2022 
1. OZ bere na vědomí RO č.4, 5/2022. 
2. OZ odsouhlasilo závěrečný účet DSO Radina za rok 2021. 
3. OZ projednalo a odsouhlasilo návrh závěrečného účtu obce Čečelovice za rok 2021 

včetně příloh a roční účetní uzávěrku. 
4. OZ projednalo a schválilo počet členů obecního zastupitelstva pro volební období 

2022-2026 v počtu 7 členů. 

Ze dne 26. 7. 2022 
1. OZ odsouhlasilo komisi na veřejnou zakázku „Snížení koncentrace uranu na 

vyhovující hodnotu pro pitné účely“ ve složení: předseda: Bohumil Braun, členové: 
Tomáš Lávička, Luboš Vachl. 

Ze dne 18. 8. 2022  
1. OZ bere na vědomí RO č. 6, 7/2022. 
2. OZ projednalo a schválilo jako dodavatelskou firmu pro veřejnou zakázku „Snížení 

koncentrace uranu na vyhovující hodnotu pro pitné účely“. Byla vybrána firma 
INFORM-CONSULT-AQUA, s.r.o. se sídlem v Příbrami s nabídkovou cenou 
465.850,- Kč vč. DPH. Zároveň pověřuje starostu sepsáním smlouvy o dílo. 
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Ze dne 8. 9. 2022 
1. OZ odsouhlasilo RO č. 9/2022. 
2. OZ rozhodlo a schválilo přihlášku do dotačního programu „My v tom Jihočechy 

nenecháme“ v situaci, kdy se přihlásí konkrétní žadatel splňující podmínky pro přiznání 
nároku na tuto dávku. 

3. OZ projednalo a schválilo následný odprodej obecního pozemku – části parcely č. 2557 
soukromé osobě. 

4. Dále následný odprodej pozemku č. 2177/10 o výměře 47 m², se zápisem věcného 
břemene. 

Ze dne 14. 10. 2022 
1. 1. OZ projednalo a schválilo navrženého kandidáta p. Milana Zacha jako starostu obce 
Čečelovice. 

2. OZ projednalo a schválilo navržené kandidáty p. Annu Fiňkovou a p. Michala Stejskala 
jako místostarosty obce Čečelovice 
3. OZ projednalo jednotlivé kandidáty na funkce předsedů a členů výborů v OZ. 

• výbor finanční: Ing. Josef Skala – předseda, členové - Ing. Lucie Stejskalová, Milan 
Stejskal 

• výbor kontrolní: Ing. Martin Skala – předseda, členové – Petr Kalbáč (1987), 
František Skala  

• výbor lesního hospodářství: Tomáš Lávička – předseda, členové – Milan Stejskal, 
František Krejčí 

• výbor stavební: Ing. Petr Kalbáč, členové – Ing. Josef Skala, Tomáš Lávička   
• správce rozpočtu: Milan Stejskal  

4. OZ projednalo a schválilo odměny neuvolněných členů OZ.  
5. OZ projednalo rozpočtové opatření č. 8/2022 a bere tuto změnu na vědomí. 
6. OZ projednalo a schválilo prodej pozemku 2557/a soukromé osobě a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy. 

 

Úspory za tříděný odpad 
 

Během uplynulých dvanácti měsíců se nám v naší obci podařilo vytřídit 2 259 kg papíru, 
2 149 kg plastů, 2 753 kg skla, 277 kg kovu, 53 kg nápojových kartonů.  

 
Tímto jsme do obecního rozpočtu získali 28.998,- Kč a ještě jsme ušetřili za odvoz části 

směsného komunálního odpadu, za což všem děkujeme. 

Anna Fiňková - text 
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Statistika obyvatel 
 
Obec má k 15. 11. 2022 198 obyvatel, průměrný věk je 44 roky.  
Nejstarší ženou je paní Božena Kalbáčová narozená 10. 10. 1937 a nejstarším mužem pan 
Antonín Hakr narozený 25. 11. 1929.  Oběma přejeme hodně zdraví do dalších let.   
 

Věkové složení obyvatel obce 
  

Zdroj: KeoX 

 

Společenská rubrika 
 

Vítání občánků 
 

V letošním roce přišly na svět dvě holčičky. Dne 25. 1. se narodila Zoe 
Šiplová a 7. 6. Kateřina Kolářová.  Gratulujeme šťastným rodičům. 

 

Smutné události 
 

• 29. 12. 2021 zemřela paní Božena Vincencová ve věku 80 let. 
• 5. 3. 2022 nás opustila paní Zuzana Drevická ve věku 49 let 
• 16. 9. 2022 zemřel v nedožitých 70 letech dlouholetý zastupitel 
obce pan Ing. Josef Skala. 

Kdo žije v srdcích svých milých, ten není mrtev, je jen vzdálen. 
Upřímnou soustrast. 

 

Významné události letošního roku 
 

Novoroční pochod 
Letos jsme začali nový rok opět pochodem, 

který se stal již tradicí. Sraz byl ve 13 hodin u 
čekárny a šlo se do Záboří, pak směrem na 
Kátovsko, Mečichov a Čečelovice. Zakončení 
bylo v čečelovické hospodě, kde pro nás pan 
hostinský uvařil česnečku. Pochodu jsme se 
zúčastnili v hojném počtu, vydařil se a těšíme se 
na příště.  

Květa Zachová - text 

Věk: od-do 0-5 6-15 16-25 26-45 46-59 60-69 70-79 80-89 90-100 

ženy 4 8 9 24 22 13 13 5 0 

muži 7 12 8 26 18 13 9 6 1 

celkem 11 20 17 50 40 26 22 11 1 
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Tříkrálová sbírka 
 

V roce 2022 přinesli tři králové radost a požehnání do domu dne 8. 1. Díky Vašim 
příspěvkům se podařilo podpořit Tříkrálovou sbírku pro Oblastní charitu Strakonice částkou 11 
089 Kč. Peníze budou použity na zlepšení kvality života nemocných a handicapovaných osob. 
Termín uskutečnění sbírky v začátku roku 2023 bude oznámen hlášením v místním rozhlase. 
Děkujeme, že myslíte na druhé. 

Marie Kalbáčová - text 

 

Oslava MDŽ 12. 3. 
Již po několikáté se sešly čečelovické ženy v místním 

hostinci, aby společně oslavily svůj svátek - MDŽ. Při 
příchodu dostala každá žena květinu. Na stole bylo pro 
všechny zúčastněné připraveno pohoštění. K dobré náladě 
nám zahrál pan Jan Hrubeš. Ženy si popovídaly a některé i 
zatančily. Všechny se dobře bavily a doufáme, že se příští 
rok opět sejdeme. 
 

 

Velikonoční křístání 
 

Vždy před Velikonocemi chodí děti po vsi a křístají. Na Velký pátek pak 
před večerem zajdou do každého stavení, říkají básničky a za odměnu dostanou 
vajíčka a plno dobrot. Ani letos tomu nebylo jinak. Děti se na tuto tradici 
každoročně těší. 
 

Stavění májky a pálení čarodějnic 
 

Jako každý rok i letos jsme se sešli v sobotu 30. 4. na návsi při zdobení a stavění májky. 
Když se setmělo, šli jsme společně k čarodějnicím. Některé maminky s dětmi udělaly velikou 
čarodějnici. Tatínkové ji dali na hranici, kterou pak zapálili. Tradice se musí dodržovat. 
 

Setkání rodáků spojené s okrskovou soutěží sborů dobrovolných 
hasičů okolních obcí 
 

Setkání čečelovických rodáků se konalo ku příležitosti oslav 610. výročí vzniku obce dne 
4. června 2022. Akce se začala organizovat již od počátku roku. Bylo nutné shromáždit 
kontakty na místní rodáky a pozvat je k nám do obce. Tímto úkolem byla pověřena místní 
kronikářka paní Alena Honzová. Pro návštěvníky byl připraven bohatý program, jehož součástí 
byla výstava fotografií s názvem „Historie a proměny obce“. Za zmínku jistě stojí i pokřtění 
Vyhlídky na šumavské monumenty za vesnicí směrem na Mečichov. Slavnostní setkání zahájil 
starosta obce pan Milan Stejskal, následoval projev starosty SDH pana Petra Kalbáče a 
pozvaných hostů, poslance KDU- ČSL pana Jana Bartoška, známého cestovatele a obdivovatele 
Čečelovic pana Františka Šestáka a někdejšího velvyslance České republiky při OSN v Ženevě 
pana Jana Káry. Nedílnou součástí oslav bylo i položení věnce u pomníku padlým v 1. světové 
válce. Krásné, veselé a pestré vystoupení mažoretek z Blatné bylo příjemným překvapením pro 
přítomné. 

Odpolední část byla převážně v režii sboru dobrovolných hasičů. Po nástupu pozvaných 
sborů (ze Záboří, Lažánek, Doubravice, Mečichova, Třebohostic, Zadních Zborovic a 
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samozřejmě Čečelovic) na návsi a přechodu na cvičiště se na plné obrátky rozběhly ukázky 
dovedností jednotlivých sborů formou klasického útoku. Všichni soutěžící podali skvělé 
výkony. Nejdůležitější bylo, že si tento sváteční den všichni zúčastnění pořádně užili. Večerní 
taneční zábava na návsi udělala příjemnou tečku za náročným a zároveň úžasným dnem plným 
nečekaných setkání, povídání a vzpomínání. Ještě je třeba připomenout, že výborné sladkosti 
ke kávě nebo čaji napekly místní ženy. O všechno ostatní skvělé občerstvení v naší hospůdce 
se postarali manželé Hruškovi. Těm, kteří přispěli k zdárnému výsledku akce, velice děkujeme. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Pouťová zábava 
 

2. července se konala pouťová zábava. K tanci a poslechu zahrála kapela 
Talisman. Zábava se vydařila i počasí přálo. 

 
Květa Zachová - texty 

 

Grilování čuníků v Lažánkách 
 

Bylo 6. srpna ráno a my se již potřetí sešli v očekávání, jak to dopadne. Prasátko bylo 
zásluhou hlavního šéfkuchaře Jirky Červeného výborně naloženo a připraveno na poslední 
výlet. Když jsme dorazili do Lažánek, místní chlapi a děvčata už byli v jednom kole. 
Sportovištěm voněl ovar, nosily se bedny, lavice, dolaďovaly se poslední organizační věci. 
Musím říci, že domácí zvládli přípravy a organizaci na jedničku. Jediné, co u venkovní akce 
neovlivníte, je počasí. Sotva jsme postavili náš stan, začalo hustě pršet. Naštěstí má Lažánské 
pánbůh rád a těsně před začátkem akce vykouklo z mraků sluníčko jako na objednávku. Kromě 
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našeho týmu a domácích Lažánek se gurmánského klání zúčastnily tradiční výběry z Bratronic 
a Záboří, nováčkem byl letos Mačkov. 

Ve 13 hodin začalo první ořezávání 
masa. To už byl areál solidně zaplněn a bylo 
jasné, že na všechny návštěvníky se 
nedostane. I když se peklo 5 prasat, každé o 
váze cirka 50 kg, ochutnávka vyšla na 220 
prvních návštěvníků, podle hesla „kdo dřív 
přijde, ten dřív mele“. Účast ale byla 
přinejmenším dvojnásobná, takže ostatní 
museli vzít zavděk nabídkou ze stánků 
pořádajících. 

Pozdě odpoledne zbyly z čuníků jen 
kosti a šly se počítat hlasovací lístky. Na 
krásném 5. místě skončili borci z Mačkova. 

Jejich maso nebylo o nic horší, ale většina návštěvníků dá hlas své obci a Mačkovští to mají 
přeci jen dál. O 3. a 4. místo jsme se se stejným počtem hlasů podělili s Bratroňáky my. Stříbro 
bralo Záboří a vítězem se k velké radosti staly domácí Lažánky.  

Celý den panovala přátelská nálada a 
večer jsme si ještě užili taneční zábavu se 
skupinou Avengers, která se stala putovní 
kapelou této akce. Myslím, že kluci ze Záboří 
v čele s Michalem „Majklem“ Bělem netušili, 
jak se tahle super zábava rozjede, když 
vymysleli první ročník. A jelikož Bratronice 
pořádaly ročník druhý, jsme příští rok na řadě 
my. Proto bych chtěl požádat občany o ochotu 
a pomoc, abychom to také zvládli. Věřím, že 
budeme držet pohromadě a naše pečení se 
povede přinejmenším jako ty předešlé. 

 

Tour de Battaglia 7. ročník 
 

Letošní léto se konal další ročník Tour de Battaglia, kterou pořádá obec Záboří. Této 
vzpomínkové akce se opět zúčastnilo několik cyklistů z obce Čečelovice, především místních 
seniorů a chalupářů.  

Vyrazili jsme od čečelovické kapličky brzy dopoledne a za pár minut jsme již byli na 
shromaždišti v areálu Pod Lípou, kde celá akce začínala. Před cestou jsme ještě vyslechli krátký 
uvítací projev a posilnili se místními koláčky. Cyklistů se zúčastnilo kolem dvou stovek, a tak 
jsme zvolna odstartovali a přesunuli se na místní hřbitov k hrobu rodiny Battaglia. Pak jsme 
pokračovali k odbočce silničky na Kátovsko, kde pamětníci vzpomenuli na svého kamaráda 
cyklistu, který zde tragicky zahynul. Dále jsme jeli volným tempem směrem na Bratronice 
k pomníku Ch. Battaglii. Následovalo společné foto a pak se naše cesty rozdělily. Zdatnější 
jedinci zvolili trasu 40 nebo 60 km. Nám seniorům postačilo 20 km. Pokračovali jsme směrem 
na Doubravici, Lažany a Milčice. Cestou na Jindřichovice se ještě odbočovalo k hrobce 
Battagliů.  Následoval poslední úsek do cíle v Záboří. Před sebou jsme měli již pouze závěrečný 
kopec do Čečelovic. A pak hurá domů, do naší hospůdky, nabrat ztracené kalorie. Rozcházeli 
jsme se s pocitem pěkně stráveného dne.  

Těšíme se opět za rok a tímto zveme k účasti na dalších ročnících i ostatní místní. 
Nebudete litovat! 
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Výsledky voleb do zastupitelstva konaných dne 23.-24. 9. 2022 
 

Kandidát Počet hlasů 

Milan Zach 94 

Michal Stejskal 94 

Anna Fiňková 87 

Ing. Josef Skala, PhD. 80 

Tomáš Lávička 74 

Ing. Martin Skala 67 

Ing. Petr Kalbáč 48 

Petr Kalbáč 43 

Augustin Jindřich Šipla 42 

Václava Zíbarová 30 

Účast 65 % voličů 

 
Kandidáti, kteří byli zvoleni do zastupitelstva obce, jsou zvýrazněni (7 zastupitelů). Ze 
161 voličů se voleb zúčastnilo 105 osob. 
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Slavíme deset let knihovny 

První čtenáři vkročili do knihovny 
v pátek 5. října 2012. Někteří vydrželi až 
do současnosti, jiní „odpadli“, tak to 
chodí i v jiných knihovnách. 

Fond knihovny tvoří knihy 
získávané dary a putovní soubory ze 
strakonické Šmidingerovy knihovny. 
Dospělí čtenáři najdou na regálech 
detektivky (Jo Nesbo, Lars Kepler, 
Robert Bryndza a další autoři), romány 
například od Frederika Backmana, 
Barbary Erskinové, Radky Třeštíkové či 

Simony Monyové. 
Od pana Františka Šestáka, známého blatenského cestovatele a nadšeného cyklisty, 

dostala knihovna dva cestopisy – Na kole napříč Amerikou a Od Baltu k Jadranu. 
Děti si mohou půjčovat říkadla, pohádky, dobrodružné knihy, najdou i deset dílů Malého 

poseroutky. Pokud čtenář potřebuje knihu, která není v našem fondu, je možné půjčit ji z jiné 
knihovny. Největší radost mám, když se přijde zapsat dítě, samo či s rodiči. Jsem přesvědčená, 
že četba dětem pomáhá rozvíjet slovní zásobu, dokáží se lépe vyjadřovat, mohou získat nápady 
pro své vlastní hry. 

Děti byly ochotné zapojit se do soutěže Malujeme les, kterou pořádala Jihočeská vědecká 
knihovna. Sice se nedostaly dál než do 1. kola, ale pořád přicházely do knihovny malovat a 
tvořit. S lampiony, které samy pomalovaly podle své fantazie a slepily, obešly s rodiči i dalšími 
sousedy na konci roku 2016 vesnici. Společně jsme se pak těšili z ohňostroje, který uspořádal 
Obecní úřad. Ještě dvakrát jsme tak obcházeli vesnici, těšili se ze společných chvil a přáli si vše 

dobré do nového roku. 
V roce 2015 jsme se s dětmi 

připojili k celostátní akci Noc 
s Andersenem. Pravda, trošku jsme ji 
upravili, z noci se stal Večer 
s Andersenem, ale i ten byl vždy hezký a 
zábavný. Třikrát jsme soutěžili, stavěli a 
hráli hry ve zdejší škole. Poslední Večer 
jsme strávili v knihovně, protože 
knihovna dostala další místnost od 
Obecního úřadu a rozdělila tak své 
prostory na místnost hrací a tvořicí a na 
místnost půjčovací, vybavenou 
počítačem a tiskárnou. Jak jinak, i tady 
„zaúřadoval“ covid, v březnu r. 2019 

jsme se s panem Andersenem setkali naposledy. 
Všechny potíže s covidem, omezování půjčovních hodin, roušky a desinfekce knihovna 

přestála, stále nabízí čtenářům velký výběr knih, dětem také tvoření a posezení v klidu bez 
„dospěláků“. Nabízí i pomoc s vyhledáváním informací, možnost tisku či kopírování. Každý, 
kdo v dobrém vchází do knihovny, je vítán. 

Děkuji minulému vedení obce v čele s panem Milanem Stejskalem za dobrou spolupráci 
a vstřícnost. Věřím, že totéž bude platit i do budoucnosti, že i nové zastupitelstvo s panem 
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starostou Milanem Zachem bude knihovně 
příznivě nakloněno. Také děkuji paní Daně 
Stejskalové, bez ní by Večery s Andersenem 
nebyly tak vydařené. 

Blíží se konec roku 2022, každý jsme 
prožil či prožíváme své hezké i smutné 
chvíle, do našich životů zasahují i události 
zvenčí. Doufejme, že se v r. 2023 svět 
zklidní, horké světové hlavy vychladnou a 
všem úplně obyčejným lidem bude zase 
lépe. Naděje zůstává. 

A nám v Čečelovicích přeji zdraví, úsměvy a radost ze setkávání. 
Foto a text M. Reitmajerová 

 

Adventní dílnička 
 

Dne 19. 11. 2022 se konala v sále místního pohostinství tvořivá adventní dílnička pro děti 
i dospělé. Zdobily se perníčky, tvořily se perníkové chaloupky, které měly u dětí opět velký 
úspěch. Paní Pilná ukázala tvorbu adventních věnců, svícnů a ostatní vánoční dekorace. Děti si 
mohly nazdobit dárkové taštičky nebo vyrobit andělíčka. Po dvouleté covidové pauze byla 
potvrzena hojná účast. Všem, kteří pomohli zorganizovat tuto akci, děkujeme a těšíme se na 
další setkání.  

Lucie Stejskalová, Irena Zachová – text a foto 

 

 

 

  

 

 
Slavnostní rozsvícení vánočního stromečku 
 

V sobotu 26. 11. 2022 se konalo slavnostní rozsvícení vánočního stromku v prvním 
adventním víkendu, a to za zvuku vánočních koled, o které se postaral pan Hrubeš. Vánoční 
modlitbu a požehnání stromku zahájil v 15:15 hod. pan farář Hušek z farnosti Blatná. Modlitba 
byla doprovázena tradičními vánočními písněmi v podání Volného sdružení horažďovických 
zpěváků a muzikantů. Po skončení slavnostního aktu se všichni přesunuli na prostranství před 
hospodu, kde nám muzikanti zahráli a zazpívali ještě několik koled. 

Příjemná atmosféra byla podpořena i ochutnávkou připravených dobrot na stolech před 
okny hospody. Pekly se kapří hranolky, kdo chtěl, mohl ochutnat různé sladké i slané dobroty, 
domácí tlačenku, datle a další pochutiny. Pro zahřátí byl připraven svařák, punč, ale i dětské 
nápoje, vše z rukou manželů Hruškových. 
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Účast byla veliká, a kdo ještě chtěl nasát vánoční atmosféru, mohl se přesunout do 
hostince, kde hudební program pokračoval dechovkou Toníka Hakra a Tomáše Lávičky. 

Děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravách, a doufáme, že se příští rok sejdeme v tak 
hojném počtu jako letos. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 

Krásná místa kolem nás 
 

Vyhlídka na Šumavu 
 

Vážení čtenáři obecního zpravodaje, turisté, cyklisté a přátelé hezkých výhledů. Jak 
většina z vás určitě zaregistrovala, v červnu letošního roku při srazu rodáků obce Čečelovice, 
konaného u příležitosti 610 let od prvních písemných dokladů o naší obci, byla na jejím jižním 
okraji, v lokalitě Na Vrchu, otevřená nová dřevěná vyhlídka s informačními panely. Na tento 
nápad nás přivedli turisté a cyklisté, kteří zejména v letních měsících přijíždějí do naší obce 
mimo jiné i z důvodu hezkých výhledů na Šumavu. Slavnostní otevření a pokřtění vyhlídky 
bylo provedeno za účasti nejen zástupců obce, ale i čestných hostů – poslance KDU – ČSL Ing. 
Jana Bartoška a dvojice cyklocestovatelů – Františka Šestáka a bývalého velvyslance a stálého 
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představitele České republiky při OSN 
v Ženevě Ing. Jana Káry. O tom, že tato 
vyhlídka má příznivý ohlas u širší veřejnosti, 
svědčí i skutečnost, že byla již zanesená do 
turistických map a je součástí turistického 
značení. 

Toto je také důvod k zamyšlení, jestli by 
tato vyhlídka nemohla tvořit mezičlánek 
k dalším atraktivním a kreativním námětům, 
které umožňuje zajímavá poloha naší obce, a 
posun k vyšší metě při plánování obecních akcí, 
jako třeba stavba rozhledny? Ale to už je námět 
pro nové omlazené vedení obce. Náklady na realizaci vyhlídky činily celkem 265 000 Kč. 

Bohumil Braun – text a foto 

 

Podzimní toulky Blatenskem 
 

Podzimní a zimní období je časem zklidnění, je obdobím, kdy venkovní práce jsou již 
hotovy, a zbývá tak čas na zajímavou knihu, na vyjížďku či procházku po blízkém či širším 
okolí naší obce. Může být i časem, kdy pomocí internetu nahlédneme do digitalizovaných 
kronik SOA Třeboň a začteme se do zajímavých skutečností ze života okolních obcí. Pak se na 
základě zjištěných údajů z kroniky můžeme vydat hledat např. kříže, boží muka, kaple či jiné 
stavby spojené s určitou zaznamenanou událostí v dané obci. Ale můžeme zvolit i postup 
opačný – pokud objevíme na vycházce např. nějaký zajímavý kříž, můžeme se pokusit vyhledat 
si v digitalizovaných kronikách bližší údaje k místu či památce. Odkaz na kroniky okresu 
Strakonice zde: https://digi.ceskearchivy.cz/Kroniky-SokA-Strakonice. Je třeba jen počítat 
s faktem, že z důvodu ochrany osobních údajů jsou některé zápisy novějšího charakteru 
nepřístupné. 

Dovolím si v dnešním článku zmínit několik míst v okolí pro Vaši inspiraci. Zastavení 
první - rybník Velká Kuš. Myslím, že jde o jeden z nejkrásnějších rybníků v okolí a na 
Blatensku vůbec. Byla jsem zde v minulosti několikrát v různém ročním období a nikdy mi 
krása tohoto rybníka nezevšedněla. Letos, kdy se rybník lovil, jsem objevila na jeho západní 
straně kříž zhotovený na paměť morové epidemie. Na louce u Kuše totiž bylo kdysi morové 
pohřebiště. Tento památný kříž zhotovil pan Petr Štěpán (1961) z Hajan, který se již zasloužil 
o vzkříšení mnoha sakrálních památek na Blatensku. Hledala jsem k události bližší informace 
v digitalizované kronice obce Kadov a tam mimo jiné stojí napsáno: „Roku 1860 zuřil v okolí 
strašně mor. Zesnulí pochováni nejen okolo kostela, ale i u cest a jinde na různých místech...“ 
Ještě si na okraj dovolím jedno vysvětlení. Název Kuš má většina z nás spojeno s husitskou 
zbraní. Zde se však o žádnou zbraň nejedná. Toto pojmenování rybníka je odvozeno od slova 
„kůše“, což značí košatinu, tedy brlení u výpusti rybníka bránící úniku ryb. 

Zastavení druhé – Mečichov. Mečichov patří k obcím, které měly určitá specifika. Ze 
zápisů v digitalizované kronice obce lze vyčíst, že se zde v minulosti uzavíraly příbuzenské 
svazky, užívalo se zde často pojmenování „po chalupě“, neboť některá příjmení zde byla 
vícečetná. Pokud zemřela v obci žena, při pohřbu bylo zvykem, že mrtvou nesly do kostela i ke 
hrobu zase ženy – sousedky. Rakev se obvykle vezla bryčkou do Záboří. 

Na návsi v Mečichově stojí kaplička sv. Vojtěcha se šesti kamennými mezníky. Zvon 
z kapličky byl dle zápisu z kroniky odvezen na Zelený čtvrtek roku 1942, poslední umíráček 
zazvonil Josefu Fiňkovi z čp. 99. Poté byl zrekvírován. Další památka je výklenková kaple u 
čp. 19. Velice hezká je také kaple směrem k Horažďovicům. Do roku 2012 byly památkově 
chráněny stodoly u čp. 22, 24 – 27. Nad Míšnou horou je další krásná památka s výjevy Svaté 
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Trojice. Některé prameny uvádějí, že zde bylo morové pohřebiště, jiné, že se zde nacházejí 
ostatky francouzských vojáků. 

Já jsem však hledala ještě pomníček spojený s nešťastnou událostí v lese Třebiště 
(v nejvyšším bodě nadmořská výška 575 m). Dle kroniky zde 20. června 1958 spáchali 
sebevraždu dva mladí lidé, událost o to smutnější, že mladá žena byla maminkou malého synka. 
Pomníček byl dle zápisu v kronice z rozkazu ONV krátce po svém vybudování stržen, nyní je 
znovu zbudován a pietně udržován. 

V Mečichově, Hlupíně, Chrášťovicích docházelo na samém konci války k přestřelkám 
místních hlídek s prchajícími Němci. Došlo k obětem na životech na obou stranách. Bližší údaje 
mám k těmto událostem zatím sporadické. 

Zastavení třetí – Nahošín. Při vjezdu do Nahošína, u autobusové zastávky, stojí kříž 
s poněkud výstražným nápisem: „Jaký život, taková smrt, pamatuj na soud Boží“, letopočet 
1885. Co předcházelo vzniku tohoto kříže? Opět si můžeme pomoci zdejší kronikou. Podle 
zápisů v ní se lze dočíst zhruba toto: nezletilý syn p. Turka z čp. 5 nešťastnou náhodou zastřelil 
loveckou puškou syna J. Kováře z čp. 19. Jako odškodné postoupil p. Turek rodičům 
zastřeleného část své parcely a na usmíření se svým svědomím i Bohem nechal zhotovit 
zmiňovaný smírčí kříž, o jehož vysvěcení je zápis i ve farní zábořské kronice. 

Škoda, že informace nelze najít i k pomníčku u hráze Nahošínského rybníka. Postupně 
obrostl trním a tújemi. Snad nějaký kenotaf (symbolický pomníček padlému vojákovi) nebo 
připomínka nešťastné události? O pár metrů dál autonehodou roztříštěný kříž, postupně 
zarůstající do trávy. Dvě neudržované památky zřejmě spějící k postupnému chátrání. 

V kronice Nahošína se lze dočíst i o setkání kronikáře s neznámým mužem, velmi 
pravděpodobně banderovcem, v únoru 1949. Tehdy vstoupil do domu na okraji Nahošína 
neznámý muž žádající o nocleh. Byl zarostlý, špinavý, s rancem na zádech. Mluvil 
zkomoleninou češtiny a jakési polštiny. Nevzbuzoval důvěru. Když byl požádán o doklady, 
vyběhl ven z domu a rodině začal nadávat hanlivými výrazy. Následující dny byli na Volyňsku 
zadrženi dva banderovci, což utvrdilo kronikáře pana Štěrbu v podezření, že oním neznámým 
mužem žádajícím o nocleh mohl být jeden ze zadržených banderovců či některý další. 

Tolik dnešní povídání, milí čtenáři zpravodaje. Pokud Vás nezaujaly dnešní tipy, zkuste 
třeba objevit některé zajímavé objekty nebo přírodní krásy v našem okolí. Osobně doporučuji 
výhledy na šumavské velikány od hřbitova v Zadních Zborovicích. Zajímavá je k němu 
procházka z Nahošína. Moc hezký je památkově chráněný srub v Blatence. 

Kříž obětem moru u Kuše, Svatá Trojice u Mečichova, kříž u Nahošína a pomníček 
v Třebištích. 

Foto a text Alena Honzová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



14 

 

Kam na cyklistické výlety 
 
kostel Petra a Pavla v Bělčicích 

kostel Proměnění Páně na Křesovci 

kostel sv. Jana Křtitele v Paštikách 

 

 

 

  

 

 

 

Kaplička ve Škvořeticích 
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Studánka Panny Marie u Kasejovic 

Studánka sv. Vojtěcha u Kasejovic 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto Jana Dufková 

Střípky 
 

• Všechny milovníky pohybu srdečně zveme v zimním období na středeční cvičení do 
místní tělocvičny v bývalé mateřské škole od 18:00 do 19:00 hod. 

• Poplatky se budou platit v měsíci únoru opět na účet OÚ. 
• O sečení obecních prostranství se letos staral pan Jaroslav Třeštík a Samuel Zach. 

Květinovou výzdobu na návsi má na starosti Martina Panýrková a Dana Stejskalová. 
Děkujeme jim za to, že se starají, aby byla naše vesnice pořád hezká. 

• Prosíme občany, aby nenechávali vedle kontejnerů na tříděný odpad žádné papíry ani 
plasty. Pokud jsou kontejnery plné, vyčkejte na jejich vyvezení. Když fouká vítr, jsou 
plasty a papíry rozházené po celé vsi. Všichni chceme mít tu svou vesničku čistou ����. 
 

Plánované akce koncem roku 2022 a začátkem roku 2023 
 

• Turnaj v šipkách 17. 12. 2022 
• Turnaj ve stolním tenise 27. 12. 2022 
• Turnaj ve šnopsu 28. 12. 2022 
• Výroční schůze SDH 29. 12. 2022 
• Silvestrovské posezení v místním pohostinství 
• Novoroční pochod 1. ledna od 13 hodin zakončený občerstvením v místní hospůdce 
• Tříkrálová sbírka – termín bude upřesněn hlášením v místním rozhlase 
• Tradiční hasičský ples 28. 1. 2023, hudba pana Velíška ze Lnář 
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Vážení spoluobčané, 
Vánoce jsou za dveřmi, jak slýcháme ze všech stran od sdělovacích prostředků, a to 

znamená, že rok 2022 bude zanedlouho za námi. Dovolte mi krátký dovětek k letošnímu roku 
jako starostovi ve výslužbě. 

Letos, na začátku, jsme se radovali, že jsme se zbavili covidového strašáka a že bude již 
lépe. Ale přišel březen a začala válka na Ukrajině. A od té doby jsme zavaleni jak informacemi 
z bojišť, tak důsledky, a to zdražováním našich životních potřeb. Ale přesto jsme se společně 
sešli a pobavili na červnovém setkání rodáků, které se myslím vydařilo. Nenechme se otrávit 
tím vším, co se na nás chrlí, stejně musíme žít svoje životy jako doposud. Takže se nadále 
chovejme jako dříve, snažme si navzájem pomáhat a věřme, že nám bude v naší obci stále lépe. 

Na závěr bych vám chtěl také popřát klidné prožití vánočních svátků a konce roku. Do 
dalších let všem přeji hlavně hodně zdraví a osobní spokojenosti. To je ze všeho nejdůležitější 
a bez toho, na rozdíl od různých hmotných věcí, se neobejdeme. 

Milan Stejskal 
 

Veselé Vánoce, 

hodně štěstí a zdraví v novém roce přejí členové nového i 

starého zastupitelstva obce. 
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